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Protokół nr 34/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 

dniu 13 grudnia 2021 r. w godz. od 1700 do 1720 w  Urzędzie Miejskim  

w  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji 

2. Mariola Brygida Karpińska – on-line 

3. Anna Maria Gawlińska – on-line 

4. Adam Ołowniuk  

5. Marek Lech Zborowski-Weychman – on-line 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

 

1. Jarosław Schabieński  – Wiceprzewodniczący Komisji 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

2. Dorota Sidorowicz – p.o. Naczelnika Wydziału Oświaty i Wychowania 

3. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji  

4. Waldemar Brzeziński – Prezes Oddziału ZNP w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska powitała zebranych i przypomniała, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni chcą wnieść jakieś uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 33/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty i 

Wychowania oraz Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z 

dnia 29 listopada 2021 r. 

2. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej  

w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego 

bonu żłobkowego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w 

postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem prowadzącym.  

5. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

jako części budżetu miasta na 2022 rok.  

6. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 33/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty i 

Wychowania oraz Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z 

dnia 29 listopada 2021 r. 

Anna Ruszewska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej  

w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie z działalności Komisji 

Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021, zostało 

przyjęte. 

 

Ad pkt. 3  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego 

bonu żłobkowego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił pokrótce projekt 

uchwały. Powiedział, że uchylenie tego aktu prawnego wydaje się zasadne z uwagi na ustawę 

o Rodzinnym Kapitale Opiekuńczym. Poinformował, że od 1 stycznia, wszyscy rodzice dzieci 

pomiędzy 12. a 36. miesiącem życia zostaną objęci świadczeniem. Jak powiedział, na 

pierwsze dziecko będzie przysługiwała kwota 400 zł, natomiast na drugie i kolejne dzieci w 

rodzinie,  

w tym wieku będzie przysługiwało 12 tys. zł. i rodzice będą mogli zdecydować, czy chcą 

otrzymywać co miesiąc 500 zł przez 24 miesiące czy 1000 zł przez rok.  

Podkreślił, że w zamyśle ustawodawcy są to pieniądze, które mają pomóc rodzicom  

w opłaceniu opieki żłobkowej, ale nie tylko, nad dziećmi. Wypłatą wskazanego świadczenia 

będzie zajmował się Zakład Ubezpieczeń Społecznych.  

Roman Rynkowski powiedział, że z uwagi na tę ustawę pojawiło się pytanie o zasadność 

dalszej realizacji programu suwalski bon żłobkowy, ponieważ pojawi się podwójne 

finansowanie tego samego. Jak zaznaczył efektem tych rozważań jest projekt uchwały  

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    4  radnych 

przeciw                                        -    1 radny   

wstrzymało się od głosu              -    0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

suwalskiego bonu żłobkowego. 

– Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem prowadzącym. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że chodzi o zmianę polegającą 

na rezygnacji z przyznawania 30 punktów za każdego rodzica, który posiada Suwalską Kartę 

Mieszkańca, na korzyść ogólnego kryterium „Dziecko obojga rodziców posiadających 

Suwalską Kartę Mieszkańca”. Jak zaznaczył, analiza wyników procesu rekrutacyjnego 

prowadzi do wniosku, że w suwalskich przedszkolach jest więcej dzieci, niż się urodziło. 

Powiedział, że miejsce pobierania świadczenia 500+ nie wskazuje na to, że osoby 

rzeczywiście przeprowadzają się do miasta, a zameldowania są jedynie – jak to określił – 

fikcyjne.  

Roman Rynkowski podkreślił, że sprawa jest weryfikowana a rodzice spoza Suwałk 

uświadamiani, że jeżeli będą wolne miejsca w przedszkolach, to dzieci zostaną przyjęte. 

Jednocześnie powiedział, że dana gmina, w której faktycznie zamieszkują rodzice z 

dzieckiem, powinna zwracać Miastu część kosztów. Zwrócił uwagę na to, że zmieniając 

kryteria, chcą przeciwdziałać takim sytuacjom oraz docenić rodziców, którzy faktycznie 

mieszkają na terenie Suwałk i oboje płacą w mieście podatki.   

 

Adam Ołowniuk zapytał o matki samotnie wychowujące dzieci. Wspomniał o przykładzie 

matki, która samotnie wychowuje dzieci i nie została zakwalifikowana na listę główną 

przyjęcia dziecka do żłobka, a chciałaby podjąć pracę i nie może tego zrobić ze względu na 

konieczność opieki nad dzieckiem. Zapytał, co z takimi osobami, które faktycznie w mieście 

mieszkają,  

a nie mają możliwości ulokowania dziecka w żłobku.  

 

Roman Rynkowski odpowiedział, że jeśli chodzi o osoby, które faktycznie samotnie 

wychowują dzieci, sytuacja wygląda inaczej, ponieważ w postepowaniu rekrutacyjnym  

do żłobka czy przedszkola, rodzice dostają punkty ministerialne i jest tych punktów naprawdę 

dużo.   

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    4  radnych 

przeciw                                        -    1 radny   

wstrzymało się od głosu              -    0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów 

obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Miasto Suwałki jest organem 

prowadzącym. 

– Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

jako części budżetu miasta na 2022 rok.  

– Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych w 

sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2022 rok, 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Wolnych wniosków nie zgłoszono, wobec czego Anna Ruszewska – Przewodnicząca  

Komisji Oświaty i Wychowania podziękowała zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

                                                    

 

 

Przewodnicząca  

Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Anna Ruszewska 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


